
    

VÄRMLANDS LÄNS SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KALKNINGSFÖRBUND Sammanträdesdatum 

Direktionen 2021-09-22 

Sida 1 av 8 
 

plats och tid   Prostgårdslagårn Torsby samt videomöte, 10:00 – 12:30, utemöte 13:30-16:00  
 
Beslutande                             
 Elisabeth Hugne  Eda 
 Thomas Backelin  Storfors 
 Alf Svanström Säffle                                        

Kermith Andersson  Årjäng tjänstgörande ersättare 
 Lars Olsson  Munkfors 
 Svante Persson  Kristinehamn 

Anna Wilén  Karlstad 
Boo Westlund  Hagfors  

 Lars Emilsson Forshaga 
   
  
  
Övriga deltagande                            Daniel Nilsson                               Sekreterare 
 Oscar Askling Länsstyrelsen Värmland (LST) 
 Jonathan Johansson Länsstyrelsen Värmland (LST) 

 
Utses att justera                    Elisabeth Hugne  Eda 

Kermith Andersson  Årjäng 
 
 
Justeringens plats o tid  
 
Underskrifter Sekreterare  .................................................................. Paragrafer 1 – 14 
  Daniel Nilsson 
 
 Ordförande  .................................................................. 
  Thomas Backelin 
 
  
 Justerande ……………………………………………………………………………….. 
  Elisabeth Hugne Kermith Andersson 
 

  ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Värmlands läns kalkningsförbund  direktion 
 
Sammanträdesdatum 22 September 2021 
 
Datum för anslags  Datum för    
uppsättande  anslags nedtagande  
 
Förvaringsplats 
för protokollet       Kalkningsförbundets kansli, även på http://www.kalkningsforbundet.se 
 
Underskrift  ....................................................................................  
 Daniel Nilsson  
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§ 1 
  
Mötets öppnade 
 
Ordf. Thomas Backelin förklarade mötet för öppnat 
 
 
 
 
 
§ 2 
 
Val av justerare 
 
Mötet valde Elisabeth Hugne och Kermith Andersson att justera 
mötesprotokollet. 
 
 
 
 

  

  

 § 3 
 
Godkännande av dagordning 
 
Mötet godkände dagordningen med ett tillägg under Övriga ärenden: 
Lars Olsson vill diskutera Elfiske med Länsstyrelsen. 
Elisabeth Hugne lyfter att det bör stå i protokollet en tidsperiod för när 
protokollet ska justeras.  
 
Beslut: Ordförande ber FC tillföra till protokollet Lars Olssons önskemål 
Ordförande anser inte att vi behöver en tidsperiod för justering av 
protokoll, då vi inte haft det förut. 
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 § 4 
 
Verksamhetsberättelse samt spridningsinformation 
 
FC (Förvaltningschef) gick igenom verksamhetsberättelsen som sträcker 
sig från Januari till Juli. Spridningsinformation till Augusti redogjordes.  
Bifogas detta protokoll 
 
 
Beslut: 
Direktionen godkände föredragningen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 5 
 
Föredragning av Budget och halvårsutfall  
 
FC föredrog budget och halvårsutfall. Vi ligger inom budget förutom på en liten 
post på ca 200 kr samt på posten konsulttjänster. Det som går över där kommer 
VLK att söka från LST i slutet av året. Det gäller upphandling av tjänster för att få 
verksamheten att gå runt. Dessa tjänster är redan godkända  att rekvirera från LST 
 
Beslut: Direktionen beslöt godkänna föredragning. 
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 § 6 
 

Diskussion Lån/ Kredit 
 
VLK kommer troligtvis stöta på samma problem i år som man gjort 
tidigare. Detta är att likviden i slutet av året ej räcker till. I fjol togs ett 
kortsiktigt lån för att reglera detta. FC har kontaktat Fryksdalens 
sparbank och bett dem inkomma med en jämförelse mellan lån och 
checkkredit som FC visar direktionen. Efter diskussion i direktionen så 
konstateras att checkkredit är det mest ekonomiskt gynnsamma att 
teckna.  
Alf Svanström föreslår att FC nästa år jämför flera banker för att få 
billigaste möjliga checkkredit 
 
Beslut: Direktionen beslutar att FC efter diskussion med presidiet tecknar 
en checkkredit hos Fryksdalens sparbank på den summa som presidiet 
beslutar.  
 
 
 
 
§ 7 
 
Avtal under upphandling 
 
FC föredrog de upphandlingar som har startats upp som ej ännu blivit 
tilldelade. 
1-Upphandling om snöröjning för doserar parken 2-årigt med möjlighet 
att förlänga 1+1 
 
2-Upphandling tillsyn kalk doserare inklusive flytt doserare 2-årigt med 
möjlighet att förlänga 1+1 år 
 
Beslut: Direktionen godkände föredragningen 
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§ 8 
 
Avtal klara 
 
FC föredrog de avtal som är upphandlade och klara 
1-Avtal Vattenprovtagning för kalkeffektuppföljning. 2 årigt. Tilldelades 
Kräftmannen AB. 
 
2-Avtal Mark och vägarbeten till båtkalkning. 2 årigt. Tilldelades 
Henriksson Gräv AB 
 
 
Beslut: 
Direktionen godkände föredragningen  
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 9 
 
Information tilldelning Extrakalkning 2021 
 
FC föredrog att LST fått extra pengar från HaV till Kalkning på ca 
700 000kr. Dessa ska användas för att ta tillbaka lite av den kalkningen 
som vi blivit tvungna att dra ner på i år på grund av att ingen 
indexeringshöjning görs av HaV. 
Detta har gett att vi kan kalka ca 360ton till i år. 
 
Beslut: 
Direktionen godkände föredragningen men ifrågasatte vad detta innebär 
för kommunerna. FC belyser att nästa punkt på dagordningen bär svaret 
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§ 10 
 
Information extra kostnader kommuner 2021 
Den extra tilldelningen av medel till kalkning är välkommen men detta 
medför ju dock att det ger merkostnader för kommunerna igen då de ska 
betala egenavgift på den del av denna extra tilldelning som inte bär 
statsbidrag. FC visar i en excel lista vilka mängder ton som lagts var i 
länet. LST har hjälpt till genom att försöka planera in givorna där det 
mestadels är 100 % statsbidrag för att slippa extra avgifter till 
kommunerna. Eda kommun kommer däremot få en större ökning då 
Tannsjöns kalkgiva ökas med 100 ton. 
Diskussion uppstår både från direktionen samt Länsstyrelsen att det här 
är ingen bra lösning. Vi måste kunna få reda på såna här saker mycket 
tidigare så att vi kan ta dessa beslut genom kommunerna. LST instämmer 
i kritiken och ber VLK att författa ner ett antal frågeställningar som vi 
sen kan framföra till HaV för att få ett svar på hur de ser på denna 
problematik. 
Frågan uppstod hur vi gör med de extra kostnader som kommunerna ska 
betala?  
 
Beslut: 
Direktionen godkände föredragningen och beslutade att då det mestadels 
rör sig om mindre summor för kommunerna så flyttas dessa kostnader 
över till nästa års rekvirering med en förklarning för kommunerna att 
besluta om. 
 
 
 
 
§11 
 
Information jobb på doserare 
 
FC informerade om jobb på några av doserarna i år. 
VLK har köpt in nya elverk till torrdoserarna till alla utom Hornvalla. 
Dessa elverk har större bränsletank vilket ger en längre laddning av 
batterierna i doserarna. Det ger i sin tur att batterierna inte behöver laddas 
på en månad vilket är en fördel på vintern. 
Hornvalla doseraren har Smidcon plockat ner kalkskruvarna ur och 
renoverat dem. De har kärvat och doseraren har stått stilla längre tid. 
Samtidigt så sattes även ett skruvspjäll in för att lättare kunna stänga av 
mellan skruvarna och silon. 
Långlikans modem fungerar dåligt och FC har nu beställt ett nytt. 
 
Beslut: 
Direktionen godkände föredragningen. 
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 §12 

 
Information Länsstyrelsen 
 
Länsstyrelsens representanter Oscar Askling och Jonathan Johansson 
presenterar hur tillvägagångsättet för budgetarbetet fungerar hos 
Länsstyrelsen. Detta för att Direktionen ska få bättre inblick i hur 
pengarna till kalkningen fördelas ut och hur vi får pengar från HaV. 
Processen är invecklad och Lst är låsta på många sätt. 
 
Alf Svanström frågar: Vad händer om kalkpriserna ökar markant? 
Kommer HaV då att kompensera för detta eller kommer vi helt enkelt få 
avsluta många kalkobjekt?  
Alf undrar också om vi kan söka pengar i förtid till HaV för 
nästkommande år på en höft vad vi behöver och på så vis få snabbare 
beslut i stället för extratilldelningar ut på säsongen? 
 
Svar: LST tycker frågorna är viktiga och ber VLK att skriva ner sådana 
här frågor som vi sen kan ta med HaV direkt. 
 
Anna Wilen föreslår till FC att nedteckna frågeställningar till nästa 
presidiemöte. Anna föreslår också att vi bjuder in HaV representanter till 
oss så vi kan påvisa hur det fungerar för oss och vilka problem vi har. 
 
Fråga ställs om tilldelningen för utbetalning 85%-15% om det går att 
göra något åt detta. Om vi kan få mer utbetalat i förväg? 
 
Svar: LST svarar att de ska lyfta detta högre upp och se vad de kan göra. 
De kommer sen informera FC så kan han ta det vidare till Presidiet och 
Direktionen 
 
Beslut: 
Direktionen tackar för en intressant och bra presentation. Direktion 
beslutar att FC ska skriva ner frågeställningar för att bolla med presidiet. 
Direktionen beslutar även att FC ska efter LSTs önskemål medverka på 
möten under året för att lyfta problematik och få bra flyt i arbetet. 
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§13 
 
Övrigt 
Lars Olsson Munkfors frågar LST om hur resultaten för elfisket ser ut. 
Blir det något bättre i våra vatten på grund av kalkningen? 
 
Lst svarar att det inte är så lätt att svara på då uppföljningen är ett 
trubbigt verktyg att använda. Vi kan se förbättringar men kan inte påvisa 
att det är på grund av kalkningen. Det finns många aspekter att väga in. 
Men kalkningen är viktig i sammanhanget. Hade vi inte kalkat och PH 
värdet varit för lågt så hade vi tappat ett viktigt stötte ben. Kalkningen är 
viktig och kommer enligt Hav att pågå i 100 år till. Men för att nå 
förbättringar så måste många delar uppfyllas. Konnektivitet, biotopvård, 
andra vattenkemiska faktorer med mera. 
 
FC upplyser Direktionen att om de ska ta fram kontrolluppgifter för sin 
arvodering till deklarationen så måste de nu själv gå in på Mina Sidor på 
Skatteverkets sida och hämta dem där. Nya regler med 
personuppgiftslagen ger inte längre revisorerna rätt att hämta ut dem. 
 
 
§14 
 
Mötets avslutande 
 
Ordf. Thomas Backelin avslutade mötet 
 
 


